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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 4/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 26 d’abril de 2013 
Horari: de 11:00 a les 13:28 h 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa l’assistència:  
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 22 de març de 
2013. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer 
Ple i que van del núm. 1737 fins al núm. 2482, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l’Alcaldia: 
 

• Decret de 25-3-2013 de delegació de funcions d’Alcaldia per absència de 
l’alcalde i de la primera tinent d’alcalde, durant els dies del 28 de març a l’1 
d’abril de 2013. 
 

• Decret de 10-4-2013 de nomenament dels membres del Consell Municipal de 
la Gent Gran de la ciutat de Lleida i del plenari d’aquest. 
 

• Decret de 16-4-2013 de nomenament dels membres del Consell de Benestar i 
Acció Social de la ciutat de Lleida “Lleida Social” i del plenari d’aquest. 
 

 
4.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAE RIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS CAMP D’ESPORTS  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la Solidaritat a l’Associació de Veïns 
Camp d’Esports, per la seva tasca voluntària i solidària durant 25 anys per la millora 
urbanística del barri  i el foment d’accions cíviques i participatives. 
 
 
5.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAE RIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS COPA D’OR I SOT  DE FONTANET    
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
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Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la Solidaritat a l’Associació de Veïns 
Copa d’Or i Sot de Fontanet en la seva tasca, des de la seva fundació i durant 25 
anys, en la millora de serveis públics i vies de comunicació així com per les seves 
actuacions cíviques i socials per donar a conèixer aquesta Partida de l’Horta de 
Lleida. 
 
 
6.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAE RIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS JAUME I EL CONQ UERIDOR 
 
 Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la Solidaritat a l’Associació de Veïns 
Jaume I El Conqueridor, per l’esforç voluntari i solidari dels seus veïns i veïnes, des 
de fa 25 anys, en la millora i reconstrucció del barri, preservació dels monuments 
emblemàtics així com per la tasca vetlladora i social per aconseguir la convivència i 
la integració.  
  
 
7.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAE RIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS UNIVERSITAT  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la Solidaritat a l’Associació de Veïns 
Universitat per l’esforç voluntari i solidari, durant 25 anys, dels seus veïns, veïnes i 
comerciants per aconseguir millores socials, de convivència i de l’entorn urbanístic 
del barri. 
 
 
8.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAE RIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS ZONA ALTA – RIC ARD VIÑES   
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la Solidaritat a l’Associació de Veïns 
Zona Alta – Ricard Viñes per la seva tasca, durant 25 anys, en la seva consolidació 
veïnal i de foment de programes cívics i socials,  vinculats al mon del comerç, 
educatiu i de  respecte als drets dels ciutadans. 
 
 
9.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES  BASES DE LA MOSTRA  D’ARTS 
ESCÈNIQUES “JOSEP FONOLLOSA-FONO-“ I APROVACIÓ DE L A 
CONVOCATÒRIA PER A L’ANY 2013  
 
Vista la proposta de la regidora de Cultura, Educació i Esports,  per unanimitat 
s’acorda: 
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1r. Aprovar definitivament les Bases de la Mostra d’Arts Escèniques “Josep Fonollosa 
–Fono-”; per tal de promoure, dinamitzar i difondre les activitats escèniques de les 
companyies i grups de teatre dansa i circ de la ciutat. 
 
2n. Aprovar la convocatòria per l’any 2013 de la Mostra d’Arts Escèniques “Josep 
Fonollosa –Fono. 
 
3r. Ordenar la publicació al butlletí Oficial de la Província de Lleida de l’acord 
d’aprovació definitiva de les Bases la Mostra d’Arts Escèniques “Josep Fonollosa –
Fono-”i de la convocatòria per a l’any 2013 d’aquesta Mostra d’Arts Escèniques 
“Josep Fonollosa –Fono-”. 
 
4t. Obrir un termini de presentació de sol·licituds que s’iniciarà l'endemà de la 
publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província de Lleida i 
finalitzarà el dia 21 de juny de 2013. 
 
 
10.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE ELS BASES DE LA 30A ED ICIÓ DEL PREMI 
D’ASSAIG JOSEP VALLVERDÚ I D’APROVACIÓ DE LA CONVOC ATÒRIA PER 
A L’ANY 2013  
 
Vista la proposta de la regidora de Cultura, Educació i Esports,  per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar definitivament les Bases del 30è Premi d’assaig “Josep Vallverdú”. 
 
2n. Aprovar la convocatòria per l’any 2013 del 30è Premi d’assaig “Josep Vallverdú”. 
 
3r. Ordenar la publicació Oficial de la Província de Lleida de l’acord d’aprovació 
definitiva de les Bases del 30é Premi d’assaig “Josep Vallverdú” i de la convocatòria 
per a l’any 2013 d’aquest premi d’assaig “Josep Vallverdú”. 
 
4t. Obrir un termini de presentació de sol·licituds que s’iniciarà l’endemà de la 
publicació d’aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província de Lleida i 
finalitzarà el 13 de setembre de 2013. 
 
 
11.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES BASES DE LA 18A ED ICIÓ DEL PREMI 
DE POESIA MÀRIUS TORRES I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒ RIA PER A 
L’ANY 2013  
 
Vista la proposta de la regidora de Cultura, Educació i Esports,  per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar definitivament les Bases del 18è Premi de poesia “Màrius Torres”. 
 
2n. Aprovar  la convocatòria per l’any 2013 del 18è Premi de poesia “Màrius Torres”. 
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3r. Ordenar la publicació  Oficial de la Província de Lleida de l’acord d’aprovació 
definitiva de les Bases del 18è Premi de poesia “Màrius Torres” i de la convocatòria 
per a l’any 2013 d’aquest premi de poesia “Màrius Torres”. 
 
4t. Obrir un  termini de presentació de sol·licituds que s’iniciarà l’endemà de la 
publicació d’aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província de Lleida i 
finalitzarà el 13 de setembre de 2013. 
 
 
12.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA D’OR D E LA CIUTAT 
AL SR. JULIO SORIGUÉ ZAMORANO 
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla d’or de la ciutat al Sr. Julio Sorigué 
Zamorano, per la important tasca en la seva activitat empresarial i  per la seva faceta 
solidària a través de la fundació que duu els seu nom. 
Ha compaginat les accions solidàries amb la creació d’una magnífica col·lecció d’art 
contemporani i el suport als artistes i als creadors. 
 
 
13.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
CULTURAL O ARTÍSTIC A L’AEM-BELLES ARTS TEATRE 
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic 
a AEM–BELLES ARTS TEATRE, ja que enguany  celebren 50 anys d’activitat 
ininterrompuda. La primera obra representada l’any 1963 fou “El billete de lotería” de 
Pedro Lazaga. Actualment encara hi ha en actiu dos membres de la companyia 
inicial: Ferran León i Miquel Sabaté Sierra. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
CULTURAL O ARTÍSTIC A LA PARRÒQUIA DE LA SAGRADA FA MÍLIA 
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic 
a la Parròquia de la Sagrada Família, ja que enguany celebra el seu 50è aniversari 
amb una comunitat viva i dinàmica arrelada a la realitat del barri de Cappont. 
Són 50 anys de servei al barri, d’exercir de centre neuràlgic d’activitats i espai d’ 
acollida envers les noves associacions i agrupacions, com és el cas de l’Agrupació 
Escolta lo Manaix. 
 
 
15.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
CULTURAL O ARTÍSTIC AL GRUP SARDANISTA MONTSERRAT 
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
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Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural o 
artístic al Grup Sardanista Montserrat, per la seva important tasca com a grup   
capdavanter pel que fa a l’ensenyament de la sardana, actualment és l’única entitat 
de les terres de Lleida que manté cinc colles en competició: Dimoniets, Escarlata, 
Guspira, Somni i Dolç infern. Es defineixen com un esplai sardanista on formen en 
valors a través de la sardana. 
 
 
16.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. E STEVE CUITO  
ZURITA 
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria al mèrit cultural o 
artístic a títol pòstum al Sr. Esteve Cuito, per la seva implicació amb la cultura i amb 
la vida cultural, preocupat i amatent per afavorir l’accés a les arts escèniques als 
col·lectius en risc d’exclusió cultural. Actor, activista cultural i pallasso. 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC AL SR. ENRIC CASTELLS GRA NÉS  
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria al mèrit cultural o 
artístic al Sr. Enric Castells Granés, per la seva important tasca  com activista 
cultural. Home de teatre; home de lletres. 
Compromès en un gran nombre d’entitats socials i culturals de la ciutat, i instigador 
en molts casos de la seva creació. 
 
 
18.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC AL SR. JOSEP SÁNCHEZ LORE NZO 
 
Vista la proposta de la regidora instructora de l’expedient, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar definitivament la concessió de la medalla de la Paeria al mèrit cultural o 
artístic al Sr. Josep Sánchez Lorenzo, per la seva important al capdavant del Centre 
Cultural Lleidatà de Dansaires; mestre de dansa, ha treballat per a la difusió i la 
pedagogia de la dansa catalana i la sardana, tant en l’àmbit local com a nivell 
internacional. 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DE L’ADDENDA AL CONVENI ENTRE L’AD MINISTRACIÓ DE 
LA GENERALITAT DE CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEID A, DE 
CREACIÓ DE L’ESCOLA BRESSOL GARGOT, PER LA QUAL S’A DAPTA EL 
CENTRE A LA NORMATIVA VIGENT  
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Vista la proposta del regidor d’Educació i Infància, per unanimitat s’acorda: 
 
RATIFICAR l’addenda al conveni entre l’Administració de la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el departament d’Ensenyament i l’Ajuntament de Lleida, de 
creació d’una escola bressol pública de titularitat municipal (Escola Bressol Gargot),  
per la qual s’adapta el centre a la normativa vigent. 
 
 
20.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES DE 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES PER A PROJECTES D E 
PROMOCIÓ D’EDUCACIÓ DE LA REGIDORIA D’EDUCACIÓ I IN FÀNCIA DE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒR IA DE 
SUBVENCIONS D’AQUESTES LÍNIES PER A L’ANY 2013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del cap de Secció 
Socioeducativa: 
 
1r.  Aprovar la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de l’Ajuntament de Lleida : 
 
Línia 17.- ASSOCIACIONS DE MARES I PARES D'ALUMNES (AMPAS) DELS 
CENTRES PÚBLICS I CONCERTATS D'EDUCACIÓ INFANTIL I PRIMÀRIA DE LA 
CIUTAT DE LLEIDA  13.658 € a càrrec de la partida  77.323.048.204. 
Línia 18.- CONVENIS AMB CENTRES EDUCATIUS DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
5.000 €  a càrrec de la partida 77.323.048.204. 
Línia 19. SUBVENCIÓ PER A CENTRES EDUCATIUS I ENTITATS L'ÀMBIT 
D'ACTUACIÓ DELS QUALS SIGUI L'EDUCACIÓ A LA CIUTAT DE LLEIDA 3.000 € 
a càrrec de la partida 77.323.048.204. 
Línia 20. SUPORT A ACTIVITATS EDUCATIVES 2.000 € a càrrec de la partida  
77.323.048.204. 
Línia 21. AJUTS A PROJECTES DE PROMOCIÓ DE LA INFÀNCIA 3.371 € a 
càrrec de la partida 06.232.148.901. 
 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per 
a l’any 2013, que tindran un termini de d’exposició al públic de 20 dies hàbils i obrir 
un termini de presentació de sol·licituds d’un mes comptats en ambdós casos des 
de l’endemà de la publicació de l’anunci de la convocatòria al Butlletí Oficial de la 
Província. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de la present convocatòria de 
subvencions de la Regidoria d’Educació i Infància en la persona del regidor Sr. 
Jesús Castillo Cervelló. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora 
d’aquestes subvencions de la Regidoria d’Educació i Infància: 
 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 
Sra. Alba Bosch Meda                            Directora de l’IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas                  Cap de Secció Socioeducativa 
Sr. Ramon C.Vicente Añaños                 Cap de Negociat d’Ensenyament. 
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21.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC A L’INSTITUT JOSEP LLADONOSA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a l’Institut Josep Lladonosa, fonamentada en el reconeixement públic del 
25è aniversari de l’inici de la tasca educativa d’aquest centre educatiu de la ciutat. 
 
 
22.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA CONGREGACIÓ DE LES MISSIO NERES 
ESCLAVES DE L’IMMACULAT COR DE MARIA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a la Congregació de les Missioneres Esclaves de l’Immaculat Cor de 
Maria, fonamentada en el reconeixement públic del 150è aniversari de l’inici de la 
tasca educativa d’aquesta congregació a la ciutat de Lleida. 
 
 
23.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LES HEURES – ACADÈMIA TÈCNIC A, ARA 
ILERNA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a Les Heures – Acadèmia Tècnica, ara ILERNA, fonamentada en el 
reconeixement públic del 50è aniversari de l’inici de la tasca educativa d’aquest 
centre educatiu de la ciutat. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA SRA. MARIA CARME AG USTÍ I BARRI  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a la Sra. Maria Carme Agustí i Barri, fonamentada en el reconeixement 
públic a la seva important trajectòria educativa i pedagògica. 
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25.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA MADRE MARIA CONCEPC IÓN 
SAGÜILLO LÓPEZ  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a la Madre Maria Concepción Sagüillo López, fonamentada en el 
reconeixement públic de la seva tasca a la ciutat, com a directora del col·legi Mater 
Salvatoris.  
 
 
26.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC A LA SRA. MARIA JESÚS CA BAU I GORT  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a la Sra. Maria Jesús Cabau i Gort, fonamentada en el reconeixement 
públic de la seva tasca educativa com a directora durant 25 anys del col·legi 
Lestonnac – L’Ensenyança a la ciutat de Lleida. 
 
 
27.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR. FRANCESC JOVÉ I Y USTA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Sr. Francesc Jové i Yusta, fonamentada en el reconeixement públic de 
la seva tasca educativa com a director durant 23 anys del Conservatori Municipal de 
Lleida. 
 
 
28.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC AL SR. JOSEP VARELA I SE RRA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic al Sr. Josep Varela i Serra, fonamentada en el reconeixement públic de 
la seva llarga i important trajectòria educativa. 
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29.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU O PEDAGÒGIC, A TÍTOL PÒSTUM, A LA SR A. ISABEL 
ARQUÉ I GIRONÉS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Educació i 
Infància: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic a títol pòstum, a la Sra. Isabel Arqué i Gironés, fonamentada en el 
reconeixement públic de la seva important tasca educativa i pedagògica. 
 
 
30.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES I DE LA 
CONVOCATÒRIA D’AJUTS PER A L’ANY 2013, PER A LA PRO MOCIÓ 
D’ACTIVITATS ESPORTIVES I PER A PROJECTES ADREÇATS A LA 
PROMOCIÓ D’ACCIONS ESPORTIVES DE CAIRE PUNTUAL I DE  COMPETICIÓ  
 
Vista la proposta de la directora de Serveis a les Persones, Ocupació, Cultura, 
Educació i Esports, per unanimitat s’acorda  
 
1r. Aprovar la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la Regidoria d’Esports, línies incloses en el “Pla estratègic de 
subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010, prorrogat mitjançant les Bases 
d’execució del pressupost municipal per al 2013. 
 

1. Ajuts adreçats a la promoció d’activitats esportives: 119.305,04 € amb càrrec 
a la partida 06 3400 48901 

2. Ajuts adreçats a la promoció d’accions esportives de caire puntual i de 
competició: 12.167,50  € amb càrrec a la partida 06 3400 48901 

 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per 
a l’any 2013 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
la Regidoria d’Esports en la persona del regidor Sr. José M. Alonso Fernández. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de 
les línies subvencionadores de la Regidoria d’Esports. 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sr. Rafa Carpi Badia, responsable coordinador d’Esports 
Sr. Juanjo Garra i Lorenzo, cap de secció d’Esports 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució  de qualsevol al·legació o reclamació en relació a 
l’adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el 
termini de presentació de sol·licituds. 
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31.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
ESPORTIU AL CLUB BÀSQUET SECÀ  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu a la 
Club Bàsquet Secà de Sant Pere,  en el seu 25è aniversari, fonamentada en la seva 
valuosa contribució a la ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
32.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
ESPORTIU AL CLUB DE PETANCA MAGRANERS  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club 
Petanca Magraners, en el seu 25è aniversari, fonamentada en la seva valuosa 
contribució a la ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
33.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
ESPORTIU AL CENTRE D’ESPORTS CAMP ESCOLAR DE LLEIDA  (CECELL) 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al 
Centre d’Esports Camp Escolar de Lleida (CECELL),  en el seu 25è aniversari, 
fonamentada en la seva valuosa contribució a la ciutadania en el món de l’esport. 
 
 
 
34.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ DE L’IMPOST DE CONSTR UCCIONS 
INSTAL·LACIONS I OBRES A LA UNIVERSITAT DE LLEIDA C CT  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de l’ICIO, en la liquidació de llicència d’obres majors 
a la UNIVERSITAT DE LLEIDA CCT, segons expedient LO11-44, relativa a  
l’adequació interior de la part sud oest de la coberta de l’edifici del Rectorat de la 
Universitat de la UdL a la plaça Víctor Siurana, 1, l’import de la qual s’ajustarà al 
50% de la quota de 13.333,74 €, més el recàrrec corresponent i els interessos de 
demora per haver-se presentat fora de termini. 
 
 
35.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ DE L’IMPOST DE CONSTR UCCIONS 
INSTAL·LACIONS I OBRES A LA UNIVERSITAT DE LLEIDA C CT  
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Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de l’ICIO, en la liquidació de la llicència d’obres 
majors a la UNIVERSITAT DE LLEIDA CCT, segons expedient 137/2010, relativa a 
les obres consistents en la nova tanca del Campus de l’Etsea a l’av. Alcalde Rovira 
Roure, l’import de la qual s’ajustarà al 50% de la quota de 5.782,14 €.  
 
 
36.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’AJUNTAMENT 2013 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de 
l’Ajuntament 2013 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 22 de març de 2013 
i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 49 de 
data 26 de març de 2013 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar 
en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient 
aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2013 (I) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
 
 
37.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES DE LES 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D E BENESTAR 
SOCIAL I OCUPACIÓ I PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA CONV OCATÒRIA DE 
SUBVENCIONS D’AQUESTES LÍNIES PER A L’ANY 2013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
1r. Aprovar la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la regidoria de Benestar Social i Ocupació, línies incloses en 
el  “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat 
mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2011, 2012 i 2013  
 

1. Ajuts a projectes de prevenció de les situacions de risc de la infància: 
12.375€  amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 

 
2. Ajuts a projectes d’atenció a les persones amb discapacitats i/o dependència: 

9.000€ amb càrrec a la partida 05-2310-489.01   
 

3. Ajuts a projectes per a la inclusió de persones i col·lectius en situació de 
vulnerabilitat social: 17.225€ amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 

 
4. Ajuts per a les entitats socials per a la provisió de béns i serveis de primera 

necessitat: 45.001,05 € amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 
 

5. Ajuts al transport adaptat: 36.000€ amb càrrec a la partida 05-2310-489.01 
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6. Campanya d’estiu d’atenció a temporers: 9.000€ amb càrrec a la partida 05-

2310-489.01 
 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per 
a l’any 2013 que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província.  
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Benestar Social i Ocupació en la persona del Sr. Josep Presseguer i Gené, 2n 
Tinent d’Alcalde, Regidor de Benestar Social i Ocupació . 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de 
les línies subvencionadores de Benestar Social i Ocupació: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé 
Sala     

Directora de Serveis a les Persones i                                                             
Ocupació 

Sra. Marta Feixa Pàmpols Cap de Serveis de Programes Sectorials 
Sra. Aida Cereijo Reche Responsable l’Àrea persones amb 

discapacitats 
Sr. Joan Canut Roig Cap de UT lluita Contra la Pobresa i        

Exclusió Social 
Sra. Isabel Prat Corretge Cap de UT d`Infància 
         
                                                                                          
5è. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les 
bases específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinent en relació a 
una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
38.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A LA CREU ROJA DE LLEIDA, 140È ANIVERSA RI 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la solidaritat a la Creu Roja de 
Lleida, per la important tasca, que des de fa ja 140 anys duu a terme aquesta entitat 
en la nostra ciutat.  
 
 
39.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ D’OCUPACIÓ I ESPLAI DE C ATALUNYA, LA 
TORXA, 25È ANIVERSARI  
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Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la solidaritat a l’Associació 
d’Ocupació i Esplai de Catalunya La Torxa, per la important tasca que des de fa 25 
anys duu a terme aquesta entitat a la ciutat de Lleida.  
 
 
40.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ CASA DON BOSCO DELS SALE SIANS DE 
LLEIDA, 25È ANIVERSARI  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la solidaritat a l’Associació Casa 
Don Bosco dels Salesians de Lleida per la important tasca, que des de fa 25 anys, 
duu a terme aquesta entitat a la ciutat de Lleida.  
 
 
41.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A UNIÓ GENERAL DE TREBALLADORS DE CATAL UNYA 
TERRES DE LLEIDA- UGT 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la solidaritat a UGT-Unió General de 
Treballadors de Catalunya Terres de Lleida, per la important tasca, que des de fa ja 
125 anys, duu a terme aquesta entitat a la nostra ciutat i a arreu. 
 
 
42.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT AL SR. ANTONIO CANTANO PALMA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la concessió de la medalla de la Paeria a la solidaritat per al senyor Antonio 
Cantano Palma per la important dedicació, implicació i gran tasca solidària que ha 
desenvolupat a la ciutat de Lleida. 
 
 
43.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES DE LES 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D E JOVENTUT 
I SALUT PÚBLICA I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE S UBVENCIONS 
D’AQUESTES LÍNIES PER A L’ANY 2013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
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1r. Aprovar de la pròrroga de les bases específiques de les línies subvencionadores 
de la Regidoria de Joventut i Salut Pública, línies incloses en el “Pla estratègic de 
subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases 
d’execució del pressupost municipal per al 2011, 2012 i 2013.. 
 

Ajuts a projectes adreçats a entitats juvenils: 7.110 € amb càrrec a la partida  

05-2322-489.01 

Ajuts a projectes de promoció i protecció de la salut i sensibilització envers la salut 

pública:  10.997,52 €, amb càrrec a les partides 05-3130-489.01 i 05-2310-48901 

 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2013 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la  convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de la 
Regidoria de Joventut  i Salut Pública en la persona del regidor Sr. Oriol Yuguero i 
Torres. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la comissió avaluadora de la 
línia subvencionadora de la Regidoria de Joventut i la comissió avaluadora de la línia 
subvencionadora de la Regidoria de Salut Pública: 
 
La comissió avaluadora de la Regidoria de Joventut estarà formada per: 
 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala  Directora de Serveis a les Persones i 

Ocupació 
Sra. Emília Corona Calvet         Cap de Secció de  Joventut 
Sra. Elena Aranda Dolcet Cap U.T. d’Associacionisme i Participació             

Juvenil 
Sra. Gemma Domingo Llobet  Cap U.T. d’Informació Juvenil 
Sr. Juanjo Rodríguez Ruiz  Cap U.T. de Lleure i Cultura Juvenil 
 
La comissió avaluadora  de la Regidoria de Salut Pública estarà formada per: 
 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala  Directora de Serveis a les Persones i 

Ocupació 
Sra.  M.Mercè Tor i Palau          Cap de Secció de Salut Pública 
Sra.  Luisa Conejos Ara          Cap de UT de Promoció de la Salut 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació les bases 
específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinents  en relació a una 
eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
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44.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DE LES BASES ESPECÍFI QUES DE LES 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D E 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA, GENT GRAN  I VOLUNTARIAT SÈ NIOR I 
PROPOSTA D’APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCI ONS 
D’AQUESTES LÍNIES PER A L’ANY 2013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la directora de Serveis a les 
Persones, Ocupació, Cultura, Educació i Esports: 
 
1r. Aprovar de la pròrroga de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de la Regidoria de Participació Ciutadana, Gent Gran i  
Voluntariat Sènior,  línies incloses en el “Pla estratègic de subvencions de 
l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases d’execució del 
pressupost municipal per al 2013. 
 

1. Ajuts a projectes d’entitats veïnals : 114.261 €  amb càrrec a la partida 05-
9240-489.01; 15.715 € amb càrrec a la partida 79-3340-489.00; 2.250 € amb 
càrrec a la partida 05-2310-489.01; 13.430 € amb càrrec a la partida 05-3400-
489.01  

 
2. Ajuts a projectes de cases regionals (comunitats de l’exterior): 22.099 €  amb 

càrrec a la partida 05-9240-489.01 
 

3. Ajuts a projectes adreçats a gent gran: 16.500 € amb càrrec a la partida 05-
2310-489.01 

 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2013 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de 
l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de 
la Província. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Participació Ciutadana, Gent Gran i Voluntariat Sènior en la persona de la regidora 
Sra. Dolors Arderiu Sabaté. 
 
4t. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les 
línies subvencionadores de Participació Ciutadana: 
 
Ajuts a projectes d’entitats veïnals: 
Sr. Josep Pons i Camps Cap d’Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana Cap UT d’Admin. i Gestió de Centres  

Cívics 
Sra. Núria Domènech Cap UT Participació Ciutadana 
 
Ajuts a projectes de cases regionals: 
Sr. Josep Pons i Camps  Cap d’Acció Participativa 
Sr. Paco Colomina Jordana Cap UT d’Admin. i Gestió de Centres 

Cívics 
Sra. Núria Domènech  Cap UT Participació Ciutadana 
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Ajuts a projectes adreçats a gent gran 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé i Sala  Directora de Serveis a les Persones, 
 Ocupació, Cultura, Educació i Esports  
Sra. Pilar Planella de Rubinat     Cap de UT de Gent Gran. 
Sr. Josep Pons i Camps             Cap d’Acció Participativa 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les 
bases específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinent en relació a una 
eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
45.- CONCESSIÓ DE SUBVENCIÓ EXTRAORDINÀRIA A LA COO RDINADORA 
D’ONGD I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS DE LLEIDA I APR OVACIÓ DEL 
CONVENI PER A L’IMPULS D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PA RTICIPACIÓ DEL 
TEIXIT SOLIDARI DE LES TERRES DE LLEIDA 2013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la tècnica en Cooperació 
Internacional: 
 
1r. Aprovar de la concessió de subvenció amb caràcter excepcional per a L’IMPULS 
D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL TEIXIT SOLIDARI DE LES 
TERRES DE LLEIDA  amb les característiques següents per a l’any 2013: 
 

Subvenció: 10.000€ 

Entitat:  Coordinadora d’ONGD i altres Moviments Solidaris de 
Lleida 

NIF G-25562620 
Partida: 05/2323/490.00 

 
2n. Aprovar del Conveni de col·laboració entre L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA 
COORDINADORA D’ONGD I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS DE LLEIDA PER A 
L’IMPULS D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL TEIXIT SOLIDARI A 
LES TERRES DE LLEIDA. (annex a l’expedient) 
 
3r. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció dintre del primer 
trimestre d’aquest any, d’acord amb les disponibilitats de tresoreria. 
 
4t. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal per a l’exercici de 2013. 

 
 
46.- APROVACIÓ DE PAGAMENT DE LA QUOTA DE SOCI AL F ONS CATALÀ 
DE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT PER A LA REALITZAC IÓ DELS 
PROJECTES DE COOPERACIÓ INTERNACIONAL PER A L’ANY 2 013  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la tècnica en Cooperació 
Internacional: 
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1r. Aprovar la proposta de pagament de la quota per a l’any 2013 a l’entitat Fons 
Català de Cooperació per al Desenvolupament amb  les següents concrecions: 

 
♦ Entitat: Fons Català de Cooperació per al Desenvolupament 

♦ NIF: G-17125832 

♦ Quota:   2.100€ 

♦  Partida: 05/2323/490.00 

2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada quota dintre del segon semestre 
d’aquest any. 

 
 
47.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISME DE LLEID A SL I 
L’ENTITAT CATALUNYA BANC SA, RELATIU A L’HABITATGE DE LLOGUER 
SOCIAL  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració, subscrit en data 26 de març de 2013, entre 
l’Ajuntament de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i  Catalunya 
Banc, SA relatiu al lloguer social d’habitatges propietat del grup  de Catalunya Banc, 
SA. 
 
2n.- Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
48.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L‘AJUNTAMENT DE LL EIDA, 
L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISME SL I EL SR. PEDRO V ILA SERRA I LA 
SRA. INMACULADA GALOFRÉ MIRÓ,  RELATIU A LA CESSIÓ D’ÚS 
TEMPORAL, A FAVOR DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, D’UN S OLAR SITUAT A 
LA PLAÇA DELS GRAMÀTICS NÚMERO 5 DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar  el conveni, subscrit en data 6 de novembre de 2012, entre l’Ajuntament 
de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i el Sr. Pedro Vila Serra i la 
Sra. Inmaculada Galofré Miró per a la cessió temporal de l’ús d’un solar, situat a  la 
Pl. dels Gramàtics, 5 de Lleida. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
49.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L‘AJUNTAMENT DE LL EIDA, 
L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISME SL I EL SR. FRANCIS CO JAVIER 
CASTAN VIDAL I LA SRA. ROSA MARIA CASTAN VIDAL, ADM INISTRADORS 
MANCOMUNATS DE L’ENTITAT NECK IBERICA SL RELATIU A LA CESSIÓ 
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D’ÚS TEMPORAL, A FAVOR DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, D ’UN SOLAR 
SITUAT A LA PLAÇA DELS GRAMÀTICS NÚMERO 5 DE LLEIDA   
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni, subscrit en data 12 de març de 2013, entre l’Ajuntament de 
Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i l’entitat mercantil NECK 
IBERICA, SL per a la cessió temporal de l’ús d’un solar, situat a  la Pl. dels 
Gramàtics, 5 de Lleida. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
50.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA I 
L’ENTITAT MERCANTIL CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS  SA, RELATIU 
A LA CONSERVACIÓ I MANTENIMENT DELS ESPAIS URBANITZ ATS QUE 
ENVOLTEN ELS EDIFICIS “LA LLOTJA” I “ÀGORA” 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni, subscrit en data 4 de març de 2013, entre l’Ajuntament de 
Lleida i l’entitat mercantil Centre de Negocis i Convencions, SA relatiu a la 
conservació i manteniment dels espais urbanitzats que envolten als edificis “La Llotja” 
i “Agora”. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
51.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL  DEL TEXT 
REFÓS DEL PLA PARCIAL COPA D’OR, SUR 5, EN RELACIÓ AMB LA 
REGULACIÓ DE L’ESPAI LLIURE PRIVAT ELLP, I L’ORDENA CIÓ I 
VOLUMETRIA EN L’ÀMBIT DE LES ILLES “ID” I “IE” ENTR E LES AVINGUDES 
MIQUEL BATLLORI, PRESIDENT JOSEP IRLA, DE LA CANADI ENSE I EL 
CARRER JOAQUIN COSTA DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del coordinador d’Urbanisme, per unanimitat dels 26 regidors que 
suposa el vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, 
s’acorda: 
 
1r. APROVAR DEFINITIVAMENT la Modificació puntual del Text refós del Pla parcial 
SUR 5, en relació amb la regulació de l’espai lliure privat ELLP, i l’ordenació i 
volumetria en l’àmbit de les illes “ID” i “IE” entre les avingudes Miquel Batllori, 
President Josep Irla, de la Canadiense i el carrer Joaquin Costa, de Lleida, 
promoguda per Edificacions Merli, SL.  
 
2n.  Lliurar la documentació tècnica i administrativa de la Modificació puntual del 
Text refós del Pla parcial SUR 5 en relació amb la regulació de l’espai lliure privat 
ELLP, i l’ordenació i volumetria en l’àmbit de les illes “ID” i “IE” entre les avingudes 
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Miquel Batllori, President Josep Irla, de la Canadiense i el carrer Joaquin Costa, a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme, tal com estableix l’article 88 Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat 
per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, als efectes d’informació, coordinació i 
arxivament. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Lleida, un cop 
complimentat l’apartat anterior.  
 
4t. Comunicar-ho als interessats.   
 
 
52.-  APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBA NA DE 
VOLUMETRIA I FAÇANES EN L’ÀMBIT DE L’ILLA “IE” DEL SUR 5, COPA D’OR, 
ENTRE LES AVINGUDES MIQUEL BATLLORI 49-59, ALBARÉS 13-19, DE LA 
CANADIENSE 4-18 I EL CARRER JOAQUIN COSTA 26-36 DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador d’Urbanisme, per unanimitat dels 26 regidors que 
suposa el vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, 
s’acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de millora urbana de regulació de la 
composició volumètrica i  de façanes en l’àmbit de l’illa “IE” del SUR 5 Copa d’Or, 
entre les avingudes Miquel Batllori, núm. 49-59, Albarés, núm. 13-19, de la 
Canadiense, núm. 4-18 i el carrer Joaquin Costa, núm. 26-36 de Lleida, promogut 
per Edificacions Merli, SL  
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de 
la Llei d’urbanisme. 
 
 
53.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDEN ANÇA MUNICIPAL 
DE L’ÚS DE LA VIA I ELS ESPAIS PÚBLICS DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovació inicial de la modificació dels articles 11, 12, 16, 36, 37.3, 43.2, 48 i 49.1 
del text de l’Ordenança Municipal de l’ús de la via i els espais públics de Lleida, en els 
termes que s’annexa a la proposta. 
 
2n. Sotmetre aquest acord de modificació de l’Ordenança a informació pública, 
mitjançant la inserció d’un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, en el 
tauler d’anuncis i en la pàgina web de la corporació per un termini de 30 dies hàbils, 
per a la formulació d’al·legacions i/o reclamacions. 
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54.-  APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PLA DE MOBILITAT URB ANA DE LLEIDA 
(2011 – 2017) 
 
Vista la proposta de la directora d’Urbanisme, Medi Ambient, Mobilitat i Territori, per 
unanimitat s’acorda: 

1r. APROVAR DE FORMA DEFINITIVA el PLA DE MOBILITAT URBANA DE 
LLEIDA (PMU) 2011-2017, l' Informe de Sostenibilitat Ambiental (ISA) i la  Memòria 
Ambiental corresponent. 

2n. Publicar el text del PMU un cop aprovat definitivament, al Butlletí Oficial de la 
Província. 

3r. Notificar l’aprovació definitiva, per part de l’Ajuntament de Lleida, al Departament 
de Territori i Sostenibilitat 
 
 
55.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
PAGESIA A L’ASSOCIACIÓ D’EMPRESARIS AGRARIS DE LLEI DA  
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda:  
 
Aprovar la concessió de la placa de la Paeria a la Pagesia a l’Associació 
d’Empresaris Agraris de Lleida, en el seu 25è aniversari pel treball intens 
d’assessorament tècnic i jurídic als pagesos, per millorar la seva formació i 
competitivitat davant els avenços tecnològics del sector i  per la seva defensa 
constant  davant les diferents administracions públiques. 
 
 
56.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A L’A PLICACIÓ DE 
L’ACTUALITZACIÓ DELS VALORS CADASTRALS DELS IMMOBLE S DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta presentada pel Grup Municipal del PP, amb 12 vots a favor dels 
grups municipals del PP i CiU i 14 vots en contra del Grup Municipal del PSC, 
s’acorda rebutjar la següent moció: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida instarà a la Direcció General del Cadastre i al Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques, l’aplicació de l’actualització dels valors 
cadastrals dels immobles a la ciutat de Lleida de conformitat amb el previst a 
l’article 32.2 del Reial Decret Legislatiu 1/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
text refós de la Ley del Catastro Inmobiliario, amb l’objectiu d’adequar aquests 
valors al context actual i reduir l’impacte tributari de l’Impost de Béns Immobles a la 
ciutat de Lleida. 
 
2n. Donar trasllat d’aquests acords al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques, a la Direcció General del Cadastre i a la Federació d’Associacions de 
Veïns de Lleida. 
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57.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN DEFENSA DE L MODEL 
ACTUAL D’IMMERSIÓ LINGÜÍSTICA A L’ESCOLA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 20 vots a favor dels 
grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, 
s’acorda: 
 
1r. Recolzar el recurs a la sentència del TSJC perquè considerem que l’actual 
model d’immersió lingüística a l’escola ha demostrat el seu èxit i garanteix la 
convivència i la igualtat d’oportunitats a l’escola. 
 
2n. Defensar la necessitat d’impulsar un gran acord a Catalunya amb tots els 
representants d’entitats, agents educatius i partits polítics contra aquesta sentència. 
 
3r. Seguir impulsant el model d’immersió lingüística a Catalunya: Pedagògicament 
sostenible, jurídicament viable i socialment acceptat. 
 
4t. Declarar que l’actual model d’immersió lingüística ha portat resultats netament 
positius per l’educació del nostre país, donant lloc a un sistema educatiu que en cap 
cas ignora el coneixement del castellà. 
 
5è.Donar el nostre total suport al Govern català per utilitzar tots els instruments 
disponibles i per dur a terme les accions jurídiques pertinents en defensa del nostre 
actual model d’immersió lingüística a l’escola catalana. 
 
6è. Comunicar aquest acord al President del Govern d’Espanya, al President de la 
Generalitat de Catalunya, a la Presidenta del Parlament de Catalunya; als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya; a la Conselleria d’Ensenyament; als 
grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i del Senat; i als presidents de 
l’Associació Catalana de Municipis i de la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 
58.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR D’UNA  SOLUCIÓ 
JUSTA PER ALS PETITS ESTALVIADORS TITULARS DE PARTI CIPACIONS 
PREFERENTS  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 20 vots a favor dels 
grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, 
s’acorda: 
 
1r. Rebutjar les mesures preses pel Govern, a través del Reial Decret-Llei 6/2013 i 
la resolució del FROB, que suposa quantioses quitacions als petits estalviadors en 
la comercialització de participacions preferents i deute subordinat. 
 
2n. Instar al Govern espanyol a que:  
- Se suspengui l’aplicació de tots els processos establerts en les normes 
esmentades, especialment l’operació de bescanvi per accions, amb la corresponent 
quitança, i l’ arbitratge. 
- S’encarregui a la CNMV una auditoria que permeti revisar la idoneïtat dels titulars 
de preferents i deute subordinat, per a detectar el dèficit d’informació i les possibles 
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clàusules abusives en la seva comercialització. 
- Es duguin a terme les accions necessàries perquè les persones que, tot i no reunir 
els requisits de idoneïtat, tinguin dret a un bescanvi per dipòsits en un termini no 
superior als tres anys. A més, garantir que no tinguin cap pèrdua en el nominal dels 
seus estalvis.  
- Es garanteixi el dret al bescanvi per dipòsits a aquells accionistes de Bankia, dels 
quals van bescanviar-se les seves preferents en el procés de fusió de Caja Madrid 
amb Caixa Laietana, Caja Ávila, Caja Segovia, Caja Rioja, Bancaja i Caja Insular de 
Canarias. 
 
3r. Demanar a la CNMV que remeti el treball realitzat a la Fiscalia General de 
l’Estat, perquè es depurin responsabilitats per l’estafa que s’ha produït en el nostre 
sistema financer. 
 
4t. Donar trasllat d’aquests acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat 
de Catalunya, al Congrés de Diputats i al Parlament de Catalunya. 
 
 
59.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE SUPORT A L A MOCIÓ DEL 
PARLAMENT DE CATALUNYA, SOBRE LA SITUACIÓ DE LES PE RSONES 
DESOCUPADES I EL TANCAMENT D’EMPRESES  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 20 vots a favor dels 
grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida expressa el seu suport a la Moció del Parlament de 
Catalunya sobre la situació de les persones desocupades i el tancament 
d’empreses, aprovada en la sessió de l’11 d’abril de 2013. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la 
Mesa i als Grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i a la Diputació de 
Lleida. 
 
 
60.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC SOBRE LA REFO RMA URGENT 
DE LA RENDA MÍNIMA D’INSERCIÓ I DE SUPORT A LA INIC IATIVA 
LEGISLATIVA POPULAR (ILP) DE RENDA GARANTIDA DE CIU TADANIA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 14 vots a favor del 
Grup Municipal del PSC i 11 abstencions dels grups municipals de CiU i PP, 
s’acorda aprovar els següents punts de la moció: 
 
“1r. Sol·licitar al Parlament de Catalunya la reforma urgent de la Renda Mínima 
d’Inserció (RMI)  per tal que totes les persones aturades que avui estan sense 
prestació ni recursos puguin accedir a un itinerari d’inserció sociolaboral i a la 
prestació de la RMI. La reforma ha de garantir que aquesta prestació torni a ser un 
dret subjectiu no condicionat a disponibilitat pressupostària. 
.../... 
3r. Donar el suport institucional necessari així com facilitar la difusió del procés de 
recollida de signatures de la ILP sobre la Renda Garantida de Ciutadania”. 
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Amb 19 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del  Grup 
Municipal del PP s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“2n. Celebrar l’admissió a tràmit per part de la Mesa del Parlament de la ILP sobre la 
Renda Garantida de Ciutadania (RGC) per tal de possibilitar la recollida de 
signatures i  un posterior debat i presa en consideració en el Ple del Parlament. 
.../... 
4t. Comunicar aquests acords als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 
Govern de la Generalitat, a la Comissió Promotora de la ILP i a les entitats socials del 
municipi.”.  
 
 
61.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CIU I PP PER LA 
PREVENCIÓ DEL MALTRACTAMENT A LES PERSONES GRANS 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent presentada conjuntament pels 
grups municipals del PSC, CiU i PP: 
 
1r. Prioritzar en els diferents programes municipals la promoció de la salut i el 
benestar de les persones grans que requereix en part de: 
 

a. elaborar polítiques de prevenció,  
b. desenvolupar serveis d’atenció social i de salut, 
c. aplicar polítiques d’eradicació de la pobresa i de lluita contra la violència 

masclista,  
d. actuar sobre els factors de risc que augmenten la possibilitat de patir 

situacions de maltractament. 
e. Incorporar els principis d’una ètica de la vida diària com a fonament de 

qualsevol plantejament sobre la qualitat de vida, l’autonomia, la dignitat, i 
a justícia.   
 

2n.  Instar el Govern de la Generalitat i al de l’Estat a: 
 
Prioritzar en els diferents programes la promoció de la salut i el benestar de les 
persones grans en els mateixos punts esmentats en l’acord anterior. 
 
3r. Impulsar la figura del Defensor de la Gent gran de l’Ajuntament de Lleida com a 
garant de la protecció de la gent gran. 
 
4t. Formar els diferents tècnics municipals implicats en l’atenció de les persones 
grans en habilitats i competències específiques en l’atenció a la gent gran així com 
en l’aplicació dels protocols i orientacions d’actuació contra els maltractaments a les 
persones grans 
 
5è. Continuar aplicant el programa gent de Platí de seguiment de totes les persones 
de 80 anys o més, que viuen soles o en companyia d’altres que també tenen 80 
anys o més, per valorar la seva situació personal, i evitar situacions de risc. 
Incorporar al programa les persones grans amb greus dificultats socio-sanitàries tot 
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i que no tinguin 80 anys. 
 
6è. Vetllar especialment en el seguiment dels PIAS (Programa individual d’Atenció), 
de la llei d’Atenció a la Dependència, per la detecció de possibles situacions de 
maltractament. 
 
7è- Vetllar especialment en el seguiment de les persones usuàries dels programes 
d’Atenció Domiciliària, per la detecció de possibles situacions de maltractament. 
 
8è. Impulsar la creació d’ un equip de treball interdisciplinari i interadministratiu per 
tal d’elaborar un protocol local de prevenció, detecció i intervenció en situacions de 
maltractaments a les persones Grans. 
 
 
 
INTERVENCIONS   
 
Abans de començar a tractar els punts de l’ordre del dia, el Sr. alcalde vol que 
consti en l’acta el condol de la corporació al regidor  Sr. Xema Solé per la pèrdua 
recent de la seva mare. El Sr. Solé agraeix a tots els membres del Ple les mostres 
de condol que ha rebut.  
 
Punt número 56. Moció del Grup Municipal del PP rel ativa a l’aplicació de 
l’actualització dels valors cadastrals dels immoble s de Lleida 
 
El Sr. Vilella  explica que l’objecte de la moció és que l’Ajuntament demani a la 
Direcció General del Cadastre i al Ministeri d’Hisenda que actualitzin els valors 
cadastrals dels immobles de la ciutat amb l’objectiu d’adequar-los al context actual i 
reduir l’impacte tributari de l’IBI a Lleida. Creu que cal demanar ara aquesta revisió, 
perquè els lleidatans viuen una situació tributària injusta en relació amb aquest 
impost. Cal actualitzar uns valors que considera que estan inflats, atès que la 
revisió és de l’any 2005. El Grup del PP creu que caldria fer una reducció lineal de 
valors, tal com aconsella fer el Ministeri d’Hisenda. L’actualització dels valors 
cadastrals va ser autoritzada pel Govern de l’Estat mitjançant una Llei del passat 
dia 27 de desembre i la poden sol·licitar els ajuntaments que compleixin dos 
requisits: que hagin transcorregut 5 anys des de la darrera revisió cadastral i que hi 
hagi diferències substancials entre els valors de mercat i els que van servir de base 
per a l’anterior revisió. L’Ajuntament compleix aquests dos requisits. Segons fons de 
la Generalitat el preu dels habitatges usats a Lleida ha baixat un 38% en els darrers 
5 anys; el preu dels habitatges nous ha baixat un 19% (explica els preus per m2). 
La reducció del preu dels habitatges és molt significativa i la ciutadania paga un IBI 
amb uns valors que no corresponen a la realitat. La mitjana dels rebuts de l’IBI serà 
de 459 euros; els darrers 8 anys s’ha incrementat de mitjana en 149 euros. Creu 
que l’actualització de valors podria suposar una reducció del 15%; d’aquesta 
manera el valor mitjà dels rebuts tindria una reducció de 68 euros. La Paeria ha de 
demanar la revisió del cadastre abans de l’1 de gener de l’any 2014. Creu que la 
seva proposta és justa i per això demana el vot favorable a la moció.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup donarà suport a la moció. Creu que es produeix el 
debat que es va fer el mes d’octubre passat quan es van aprovar les ordenances 
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fiscals. En aquell moment el Grup de CiU va plantejar aquesta possibilitat o la de 
rebaixar més el tipus impositiu per ajustar-lo a la congelació de tributs. Creu que és 
molt més fàcil abaixar el tipus, per tal de congelar l’impacte d’aquest tribut. 
 
La Sra. Mínguez  coincideix, amb la Sra. Obis,  que es torna a reproduir el debat 
que en plens passats es va fer sobre l’IBI. Vol recordar que l’equip de govern ha 
rebaixat el tipus d’aquest impost, en un 17,7 %, des que es va iniciar la revisió 
cadastral. Manifesta sentir-se decebuda amb el Grup del PP, perquè no ha acceptat 
les esmenes plantejades pel Grup del PSC, amb la voluntat d’arribar a un acord. 
Tots sabem que l’IBI és un element fonamental en l’actual sistema de finançament 
local. Es volia introduir aquest element en la moció i plantejar que quan la nova llei 
de finançament pugui corregir els greus desequilibris de les finances municipals, 
l’Ajuntament estaria disposat a fer la corresponent revisió cadastral. Creu que el PP 
fa servir les dades a la seva voluntat, sense el rigor necessari. Parlem d’una revisió 
cadastral que es va fer l’any 2005 (no  l’any 2007, com consta al text de la moció). 
Les estadístiques de l’IDESCAT reflecteixen uns preus per m2 d’habitatge inferiors 
als de l’any 2007, que són els que ha explicat el Sr. Vilella; d’aquesta manera la 
disminució dels preus ha estat del 6,2% i no del 18,7% com diu la moció. Critica que 
el PP faci servir unes dades que són correctes, però referides a un període que no 
és el que correspon a la revisió cadastral de l’any 2005. Els preus han baixat un 6% 
en habitatge nou i un 25% en habitatges usats. És evident que el valor dels 
immobles ha evolucionat amb una caiguda de preus. En relació amb l’IBI, cal 
considerar que en aquest tribut intervenen  dos factors: el valor cadastral i el tipus 
impositiu. El tipus s’ha abaixat un 17,7%. La base liquidable del tribut no és el valor 
cadastral total, ja que es va augmentar únicament  un 10% anual; en l’actualitat la 
base és un 80% del valor cadastral de la revisió de l’any 2005. Amb les dades de 
l’IDESCAT la base liquidable del tribut està a Lleida igual o per sota del 50% del 
valor de mercat; durant molts anys hem estat per sota d’aquest percentatge. El Sr. 
Vilella ha dit que els ciutadans pateixen una situació injusta i no té en consideració 
que tothom pateix per les mesures que es puguin imposar des del Govern central. 
Paguem per IBI una mitjana de 439 euros; només per l’IVA paguem deu vegades 
més. Qualsevol modificació de l’IVA té un impacte deu vegades major que un 
augment sobre l’IBI. Entén que els ciutadans demanin disminucions tributàries 
municipals perquè som l’administració més propera i ens les poden demanar 
personalment. Cal comparar l’import de l’IBI en relació amb les despeses mitjanes 
d’una família; l’impacte de la pujada de l’IVA ha estat de 400 euros a l’any. Demana 
al PP que presenti una moció per reduir la fiscalitat de les famílies en el seu conjunt 
(especialment IVA i IRPF que són els tributs més importants). La pressió fiscal 
municipal és del 6% (un 2% de la renda familiar). Critica que el PP digui que ells no 
apugen els impostos, sinó que fan “ajustaments”. Comenta unes declaracions 
recents de la vicepresidenta del Govern central en què recomana incrementar els 
tipus de l’IBI per sanejar les finances locals. Pagar impostos no agrada ningú, però 
cal valorar què hi ha darrere dels impostos, com es distribueix la renda. Cal situar el 
debat en relació amb la pressió fiscal total; la pressió fiscal sobre la renda familiar 
dels impostos estatal és del 25%.  
  
El Sr. Vilella  creu que la Sra. Mínguez ha tret fora de context les declaracions de la 
vicepresidenta del Govern; en aquest sentit explica que el Ministeri d’Hisenda ha 
publicat una norma que permet que ajuntaments com el nostre pugui abaixar l’IBI 
fins a un 15%. Creu que el Govern municipal no vol entendre la problemàtica que 
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causa l’IBI i s’estan quedant sols en la defensa de fer pagar uns impostos en relació 
amb un valor de les propietats superior al real. L’actualització dels valors cadastrals 
és també una demanda de les organitzacions empresarials de Lleida (ho explica). 
També una plataforma ciutadana ha demanat una reunió amb el Sr. alcalde per 
demanar la revisió dels rebuts de l’IBI. També esmenta el resultat d’una enquesta 
que fa un mitjà de comunicació local en la qual el 94% dels enquestats opina que 
l’IBI de Lleida hauria de baixar; cal considerar l’opinió de la ciutadania. La ciutat de 
Lleida està entre les tres primeres capitals d’Espanya amb l’IBI més car, amb una 
mitjana de rebut de 459 euros (comenta altres exemples de ciutats amb rebuts molt 
més baixos). Demana voluntat política per fer aquesta actualització. Qualifica 
l’esmena que ha presentat el Grup del PSC de broma de mal gust, atès que 
demanava que es fes la revisió quan hi hagués una nova Llei d’hisendes locals que 
garantís suficiència financera. Fa més de 20 anys que reclamem un nou règim 
financer de les hisendes locals; no podem esperar 20 anys més per revisar els 
valors cadastrals. El Grup del PP podria acceptar una esmena amb el compromís 
d’actualitzar els valors cadastrals l’any 2015. 
 
El Sr. alcalde  vol que quedi clar que el concepte de revisió cadastral no existeix; 
ara s’actualitzen els valors de manera permanent. Qüestiona el valor que pot tenir 
una enquesta en què es pregunti si la ciutadania vol que baixin els impostos; tothom 
respondrà sempre afirmativament.  
 
La Sra. Obis  diu que per tal d’evitar penalitzar els ciutadans dels efectes de la 
gestió dels governs (passats i presents) continuaran defensant la congelació dels 
tributs municipals, en especial l’IBI en aquest cas.  
 
La Sra. Mínguez  explica que la revisió desenal dels valors cadastrals ha passat a la 
història. Això fa que l’esmena del Grup del PP no es pugui considerar. La revisió 
dels valors és continuada: el sistema informàtic i l’actualització de dades ho pot 
permetre. És possible que la normativa reguli en anys posteriors altres models 
d’actualització. No creu encertat fer la comparativa dels imports mitjans de rebuts 
de l’IBI i per això esmenta exemples d’altres ciutats amb imports superiors al doble 
que Lleida. Hi ha municipis en què es paga de mitjana un rebut molt superior al de 
la nostra ciutat. Creu que qui s’està quedant sol és el president del Govern central, 
que fa tres mesos que no compareix davant la premsa. Les organitzacions 
empresarials de Lleida saben que se’ls aplica el mateix tipus de l’IBI que als 
immobles amb ús residencial, cosa que no es fa en altres ciutats. Reitera que el 
tipus de l’IBI ha baixat un 17% des de la darrera revisió cadastral. Hem aplicat els 
mecanismes que preveu la llei per limitar els increments i s’han aplicat topalls (tot i 
ser una feina complexa). Tots volem que els impostos baixin, però ningú vol que es 
retallin els serveis públics municipals. Nosaltres som l’única administració que no ha 
retallat serveis públics ni socials. Quan parlem d’impostos hem de tenir en 
consideració les depeses que financen els serveis. Hem de demanar un 
finançament local just i que les administracions ens paguin en els terminis previstos. 
L’equilibri pressupostari hi ha de ser i no podem demanar rebaixes d’impostos i, al 
mateix temps, que es facin obres o es prestin nous serveis. Reitera que quan 
parlem de pressió fiscal cal posar en el debat tot el conjunt de la càrrega tributària, 
no només els impostos locals que són inferiors als de les altres administracions.  
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El Sr. Vilella  agraeix el suport del Grup de CiU a la moció. Està d’acord en la 
necessitat de cercar un nou finançament local; amb el que no coincideix és que 
calgui esperar a tenir aquest nou finançament per actualitzar els valors cadastrals. 
Comenta altres casos de ciutats de Catalunya, similars a la nostra, amb rebuts 
mitjans de l’IBI inferiors als de Lleida. Creu que els polítics hem d’aportar solucions; 
considera que en aquest cas el Grup del PP n’aporta i el Govern crea problemes i 
posa entrebancs als que proposen solucions. Creu que rebaixar l’IBI un 15% podria 
ser absorbit pel superàvit que va presentar el govern el Ple passat. Podem destinar 
una part del superàvit a reduir la fiscalitat dels ciutadans. Lamenta no tenir el suport 
del Govern a la moció.  
 
El Sr. alcalde  diu que els grups del PP i CiU parteixen d’una dada no correcta: que 
els valors de mercat dels immobles han baixat els darrers anys i que, en 
conseqüència, cal fer una revisió cadastral. Explica que la revisió cadastral a Lleida 
es va fer l’any 2006 (amb valors de l’any 2005). L’actualització màxima ha estat d’un 
10% anual. De l’any 2006 a l’any 2013 han passat 7 anys, amb un 70% 
d’actualització. El valor cadastral actual és el de l’any 2006 menys un 30%. Els 
ciutadans de Lleida, actualment,  no tributen per l’IBI amb el valor de mercat dels 
immobles de l’any 2006, sinó per un 30% menys. No es pot oblidar que els 
ciutadans paguen el 6% dels seus tributs a l’Ajuntament i el 94% restant a les altres 
administracions. Si volem abaixar la pressió fiscal caldrà abaixar l’IVA, l’IRPF o 
l’impost de societats. Estem en la banda mitja alta de l’IBI; malgrat això, cal 
comparar també la resta de tributs. Tenim l’aigua més barata d’Espanya o la taxa 
per escombraries en un nivell similar. En l’impost de circulació estem per sota de la 
mitjana. La cistella global tributària de Lleida està en una mitjana raonable. L’IBI és 
la base de tributació local i no es pot atacar sense garantir un finançament local 
suficient.  
 
Es rebutja la moció amb 12 vots a favor dels grups municipals del PP i de CiU i 14 
vots en contra del  Grup del PSC.  
 
 
57. Moció del Grup Municipal del PSC en defensa el model actual d’immersió 
lingüística a l’escola 
 
La Sra. Parra  explica que el passat dia 10 d’abril es va fer pública la interlocutòria 
del TSJC que obligava el conjunt dels alumnes d’una classe a rebre l’ensenyament 
en castellà si un d’ells ho demanava. Un vegada més hem de portar al Ple una 
moció en defensa de la immersió lingüística a l’escola,  per reivindicar el model 
escolar del qual ens hem dotat i per donar suport al Govern en les accions que 
dugui a terme per mantenir el model d’escola actual. Vol també que consti el rebuig 
per la politització que es fa constantment de l’ús de la llengua catalana. Ni en el 
nostre país (ni en les nostres escoles) la llengua és un problema. Recorda que el 
Ple de l’Ajuntament s’ha pronunciat moltes vegades en defensa del nostre model 
escolar. Creu que és injust que per la voluntat d’un alumne tota una classe hagi de 
canviar d’idioma (es pregunta si això podria passar amb altres matèries,  cosa que 
resultaria absurda). Els atacs a la llengua són atacs a la identitat. L’actual model 
educatiu garanteix l’assoliment de les capacitats lingüístiques de tots els alumnes 
en castellà i en català, cosa demostrada en les proves externes. El model està 
avalat per la comunitat educativa que ara es veu menyspreada. Demana als grups 
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que donin suport a la moció.  
 
El Sr. Vilella  explica que en un paràgraf de la moció es diu que es faran servir tots 
els instruments possibles i es donarà suport a les accions jurídiques pertinents en 
defensa de l’actual model d’escola català i es considera una fal·làcia quan s’afirma 
que no es tracta de canviar el sistema, sinó de complir un dret constitucional (que el 
castellà també ha de ser llengua vehicular) quan en realitat s’està obligant a 
introduir més hores de castellà, perquè es considera que 3 no són suficients. El seu 
grup creu sincerament que 3 hores setmanals de castellà no són suficients. El 
model d’immersió ha servit durant molts anys, però no es pot perpetuar més enllà 
de conviccions polítiques i culturals, ja que pot produir l’efecte de fer desaparèixer 
l’altra llengua. El respecte a la legalitat és la base de la convivència. La sentència 
del TC sobre l’Estatut interpreta que castellà i català han de ser llengües vehiculars; 
això no es pot garantir si es redueix el castellà a 3 hores setmanals. El PP defensa 
la cooficialitat de les dues llengües i no admet la preeminència d’una sobre l’altra. 
La promoció del català no es pot fer en perjudici del castellà. La Llei 1/1998, de 
política lingüística de Catalunya, diu en l’article 1 que cal garantir l’ús normal de les 
dues llengües. Explica el contingut de l’article 3 de la CE, que s’ha vist reflectit en la 
sentència del TC 31/2010, que declara inconstitucional la preferència del català 
(que és la d’ús normal de les administracions, però en cap cas la d’ús preferent). 
Els poders públics hem de facilitar l’exercici dels drets i dels deures constitucionals. 
Els únics que van en contra d’una llengua són els que la imposen. La formació en 
les dues llengües és fonamental i ha d’estar per sobre del tema cultural. Explica el 
contingut de la interlocutòria del TSJC a la que es refereix la moció; en cap cas  diu 
que la Generalitat hagués de canviar el sistema d’immersió lingüística. Es vol 
garantir el dret dels pares a escollir la llengua vehicular dels seus fills. No donaran 
suport a la moció, perquè creuen en un sistema igualitari i equilibrat quant als 
idiomes i sense discriminació d’una llengua sobre l’altra. Defensen un model 
integrador i no excloent. Votaran en contra de la moció. 
 
El Sr. Zaballos  anuncia que donaran suport a la moció del PSC. Considera que és 
molt trist que haguem de plantejar i debatre, per enèsima vegada, mocions relatives 
a la defensa de la llengua catalana en l’ensenyament obligatori. En un darrer Ple ja 
feia constar que esperava que aquell debat fos el darrer en defensa de la llengua 
catalana; no ha estat així. Explica que l’origen de la resolució judicial és la petició 
d’una família que vol que tota la classe passi a tenir com a llengua vehicular el 
castellà si un sol alumne ho demana. Quan un tribunal va en contra del català els 
polítics del PP i el Govern central demanen respecte a la legalitat i es diu defensar 
la llibertat de les persones. Creu que és especialment xocant que sigui el ministre 
Wert qui parli de defensar la llibertat de les persones i digui que quan es tracta 
d’exigir llibertats no importa el nombre de persones que la demanen. Si es així no 
entén quina és la resposta que dóna el PP als centenars de famílies del País 
Valencià o de les Illes Balears que demanen l’ensenyament en català. El que 
demanen a Catalunya per una persona ho deneguen a València o les Illes a un gran 
nombre de persones. Milions de persones demanen el dret a decidir i tampoc se’ls  
té en consideració. Diu que s’ataca constantment l’ús de la llengua catalana a 
l’escola perquè tenen la voluntat ferma i clara de dinamitar la base de l’element de 
cohesió social de Catalunya que és la seva llengua. En aquest tema el PP trobarà a 
CiU sempre en contra, de manera clara i contundent, tantes vegades com calgui. Hi 
haurà un dia en què exercirem el dret a decidir i aquesta polèmica s’acabarà d’una 
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vegada.  
 
La Sra. Parra  agraeix al Grup de CiU el suport a la moció. Coincideix amb el Sr. 
Zaballos en la queixa sobre la necessitat de continuar portant mocions al Ple sobre 
aquesta qüestió. Malgrat això, ho seguiran fent sempre que calgui. Serem, tossuts i 
insistents. Explica que aquest curs, entre ensenyament de primària i ESO, tenim 
748.000 alumnes inscrits; d’aquest total  només són 17 les famílies que tenen 
problemes amb el català. Pregunta qui són els que creuen que les 3 hores 
setmanals de castellà no són suficients, en contra dels criteris de la comunitat 
educativa catalana. Hi ha moltes escoles que fan assignatures curriculars en 
anglès; pregunta si també es farà un recurs contra aquesta mesura. Hem de viure 
en un món global, amb respecte a totes les identitats i a totes les llengües. 
Actualment els nostres nens poden acabar l’escolaritat amb un bon coneixement de 
castellà i de català. L’ús del castellà està totalment garantit al nostre país (comenta 
els diaris, ràdios, tv, etc., que fan servir només el castellà.). Els nens surten de 
l’escola amb els coneixements dels dos idiomes. Segons les proves de selectivitat 
dominen més el castellà els nostres alumnes que els d’altres comunitats 
espanyoles. Reitera la idea que planteja la moció, en defensa del model d’immersió 
lingüística i donant suport a la Generalitat en aquesta defensa.  
 
El Sr. Vilella  diu que el PP no plantejarà cap recurs sobre l’ensenyament de 
l’anglès; són un partit que defensa el trilingüisme. Creu que la moció demostra poc 
respecte cap a una interlocutòria del TSJC. Les sentències han de ser respectades, 
ens agradin o no. El seu grup creu que es fa una interpretació malintencionada del 
text de la interlocutòria que l’únic que fa és atendre la sentència del TS  quant al 
desplegament d’un model de bilingüisme integrador. És la Conselleria 
d’Ensenyament qui ha d’establir la proporcionalitat de les llengües que es facin 
servir en les classes. El PP no està d’acord  que una llengua s’imposi a l’altra. 
Aquest és el model que pretén introduir el TS i el que desenvolupa el TSJC. En cap 
frase de la interlocutòria es diu que per un sol alumne que ho demani cal fer tota la 
classe en castellà ni que el Govern català hagi de canviar el sistema d’immersió 
lingüística. El Grup del PP creu que no hem de deixar que Catalunya es tanqui; no 
podem treure oportunitats al nostres fills.  
 
El Sr. Zaballos  qualifica de fal·làcia la suposada defensa del bilingüisme. Per cada 
llei que defensa el català, el Govern central en fa 10 que defensen el castellà i 
intenta imposar en els fòrums internacionals que la llengua espanyola sigui una 
llengua de comunicació. Creu que el PP no entén gens de llengua; diuen que volen 
posar en pla d’igualtat dues llengües d’abast radicalment diferent. Pretenen fer 
creure que una llengua que és parlada per més de 400 milions de persones pot 
desaparèixer a Catalunya, davant una llengua parlada per 4 milions de persones al 
país. La desproporció és evident. Les llengües cal respectar-les en el lloc on es 
parlen, i deixar treballar en aquest sentit als governs que en tenen la responsabilitat. 
Darrere la suposada igualtat hi ha la voluntat que el català sigui una llengua parlada 
per molt poques persones. Volen tancar la identitat catalana per fer la gran 
Espanya. Li agradaria veure que des de les instàncies de l’Administració central 
(que també reben els nostres impostos) es defensés el català. Creu que el Grup 
Municipal del PP actua en aquestes matèries més per complir les directrius del 
partit que per convenciment personal; es pregunta si els seus descendents estaran 
el dia de demà orgullosos d’allò que avui defensen.  
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La Sra. Parra  diu que el bilingüisme és integrador en si mateix. Els nostres fills no 
es tanquen al món, tot el contrari. Parlen igualment el castellà i el català, a més de 
l’anglès o el francès. L’escola catalana dóna solucions a les famílies que no 
entenen el català, mitjançant l’atenció individualitzada (ho explica). Els nens no 
estan desatesos; aquest no és un problema i s’integren sense cap  dificultat. 
L’actual model educatiu garanteix l’ús del català i del castellà.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup 
del PP.  
 
 
58. Moció del Grup Municipal del PSC a favor d’una solució justa per als petits 
estalviadors titulars de participacions preferents 
 
El Sr. Presseguer  explica que les raons per a la presentació d’aquesta moció han 
estat diverses. Els mitjans de comunicació s’han fet ressò de la problemàtica de les 
persones afectades per aquesta qüestió. Però, per sobre de tot, es vol defensar la 
causa de la justícia; un dret que cal preservar en persones que han estat 
enganyades. Els ciutadans que pensaven haver adquirit un producte bancari 
garantit ho havien fet d’un amb una volatilitat alta i sense cap garantia del FGD. 
Això ha estat possible per la manca de regulació de les administracions públiques 
sobre aquesta qüestió. Les administracions locals no tenim competència sobre la 
matèria, però no podem donar l’esquena als nostres ciutadans, majoritàriament 
persones grans. Comenta també que s’ha escrit molt sobre les participacions 
preferents i subordinades i ni la UE ni l’Estat han donat solucions que evitin els 
perjudicis als petits inversors (ho explica). En aquests moments hi ha un patiment 
evident per part de les persones que no poden disposar dels seus estalvis. Valora la 
importància de les plataformes cíviques defensores d’aquestes persones. Explica el 
contingut de la part dispositiva de la moció, en especial els continguts en el punt 
segon i que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta. Explica també el 
contingut del punt tercer en què es demana que la CNMV remeti l’informe que faci 
sobre aquesta qüestió a la Fiscalia General de l’Estat; aquesta institució ja ha 
demanat informacions sobre el cas de Bankia i ha d’ampliar l’actuació a la resta 
dels casos. Creu que cal també  considerar la magnitud del problema: tenim en 
l’actualitat més de 8.000 milions d’euros invertits en preferents i deute subordinat i 
300.000 famílies pendents d’una solució.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el PP també està d’acord  que cal cercar solucions 
justes per als petits estalviadors que han quedat atrapats en les participacions 
preferents. Lamenta que en aquest tema el Govern central no hagi tingut al seu 
costat el principal partit de l’oposició (el PSOE). S’havia arribat, el mes de gener 
passat, a un acord d’arbitratges i ara el partit socialista ha canviat de criteri. Explica 
que les participacions preferents no són il·legals i són productes financers habituals 
a tot el món. El problema d’Espanya ha estat que els anys 2008 i 2009 es van 
comercialitzar de manera massiva a persones que no són inversors especialitats, 
amb la permissivitat del Govern. Les entitat bancàries han fet una mala gestió, 
perquè han venut aquests tipus de productes com si fossin dipòsits (tot i que són 
molt diferents). Les preferents són un producte amb més risc i, conseqüentment, 
que oferia major rendibilitat. No podem oblidar que entre els compradors de 
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preferents hi ha qui coneix perfectament aquests tipus de productes i que arrisquen 
en funció d’una major rendibilitat. No es pot adoptar una solució general, atès que 
una part dels compradors eren coneixedors del producte. També creu que hi ha 
responsabilitat dels organismes reguladors i supervisors del sistema financer i del  
Govern de l’Estat en el moment en què es van vendre les participacions. El Govern 
del PP ha heretat aquest problema i ha adoptat mesures per donar solucions als 
petits estalviadors. S’intenta evitar que aquestes pràctiques es tornin a produir. El 
RDL 6/2013 ha introduït dues grans novetats: crear una comissió de seguiment per 
regular l’arbitratge dels afectats i regular l’aportació dels bancs al FGC per pagar els 
canvis que resultin de la conversió en accions de Catalunya Banc i Caixa Galicia. 
Tenim una resolució del FROB que regula que el bescanvi obligatori en accions 
suposi una quita; aquesta solució ha de tenir en compte el memoràndum de 
Brussel·les (ho explica). Els estalviadors que van ser enganyats (i que ho 
demostrin) no han de perdre part de la seva inversió. L’arbitratge especial serà 
ràpid i els estalviadors podran optar entre l’arbitratge o la via judicial. No es pot dir 
que totes les persones enganyades perdran els seus estalvis. Destaca que el 
procediment d’arbitratge pot ser un instrument útil per fer possible que els 
estalviadors recuperin els seus diners (explica alguns casos). Votaran en contra de 
la moció atès que es demana rebutjar unes mesures que estan aportant solucions. 
Creu que l’alternativa que es planteja a la moció és demagògica, irresponsable i no 
viable jurídicament. La ciutadania no ha de pagar els riscos de les persones que 
van invertir sabent el producte que compraven. Quant a les participacions de les 
entitats integrades a Bankia, també explica que s’ha acordat que l’arbitratge tingui 
caràcter retroactiu i farà possible recuperar les inversions fetes amb engany. Creu 
que l’Ajuntament no és qui per dir a la CNMV les auditories que han de fer i si les 
han de remetre a la Fiscalia. La Fiscalia anticorrupció ja treballa sobre el tema i 
actuarà en casos d’estafa.  
 
El Sr. Cerdà  explica que aquest problema afecta milers de persones (moltes de les 
quals són grans) que pateixen, que tenen els seus estalvis hipotecats i sense poder 
disposar-ne. Hem de ser molt sensibles als problemes que afecten els nostres 
ciutadans. Explica la definició que de les participacions preferents fa el Banc 
d’Espanya: instrument complex i de risc elevat. Les entitats bancàries no van 
informar correctament, tal  com estaven obligats a fer. Podem parlar d’estafa; mai 
haurien d’haver arribat a aquest punt. S’ha produït una conducta greument 
irresponsable de determinades entitats financeres, que han abusat de la confiança 
dels clients. El RDL 6/2013 obre una finestra perquè els afectats puguin recuperar 
els seus estalvis. Catalunya és una de les comunitats autònomes més afectada per 
les preferents i hauria de tenir representació en la comissió de seguiment. Aquest 
òrgan ha de treballar molt i ha d’establir uns criteris simples perquè l’arbitratge 
pugui ser la solució per recuperar el 100% dels seus estalvis. Cal que es faci amb la 
màxima celeritat i a Calalunya s’hauria de vehicular per l’Agència Catalana de 
Consum. Creu que la moció és una mica obsoleta; malgrat això, el seu grup està a 
favor de les persones i per això hi votaran a favor. Cal que tots els grups ens posem 
d’acord per trobar solucions.   
 
El Sr. Presseguer  agraeix el vot favorable del Grup de CiU en defensa de les 
persones. No entén per quin motiu el Grup del PP vota en contra quan el seu 
argumentari és molt similar al que fonamenta la moció. La moció preveu que 
s’encarregui a la CNMV una auditoria que permeti revisar la idoneïtat dels titulars de 
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les preferents i subordinades per detectar els dèficits d’informació o les clàusules 
abusives. Critica que les solucions adoptades siguin les més adequades i esmenta 
com a exemple les pèrdues que han tingut els clients de Bankia que han hagut de 
canviar les preferents per accions. Considera que la moció és molt clara i demana 
un tracte just per a les persones que no van ser ben informades o que van ser 
enganyades.  
 
La Sra. Horcajada  diu que entre els socialistes i els populars les lectures del 
problema són força diferents. Llegeix el punt primer de la moció en què es rebutja la 
solució proposada pel Govern Central; el PP no pot estar d’acord amb aquest 
rebuig. Creu que el PSC ha menyspreat la solució de l’arbitratge que ha aportat 
alternatives reals per a molta gent i ha solucionat favorablement el 30% dels casos 
de preferents. El PSC proposa la devolució dels dipòsits sense passar per cap tipus 
de procediment. Es reitera en la seva argumentació explicada en el torn anterior. 
Agraeix que CiU hagi votat a favor del RDL 6/2013 en el Congrés dels Diputats; no 
entén que avui votin de manera diferent. Tots actuem en defensa de les persones, 
tot i que puguin discrepar sobre quins són els instruments més adequats. Demana 
coherència i responsabilitat. 
 
El Sr. Cerdà  diu que no es pot defensar la “teoria de l’avarícia” en la compra de 
preferents quan aquests productes han estat venuts a persones que no tenen 
coneixements sobre la matèria. Es continua treballant per trobar solucions a aquest 
problema. La immensa majoria dels compradors han estat persones que no 
coneixien les condicions del producte financer.  
 
El Sr. Presseguer  creu que és evident que els posicionaments socialistes i 
populars són diferents. Considera que els arguments estan expressats de manera 
clara i que cada grup ha d’actuar en funció de la seva consciència.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup 
del PP.  
 
 
59. Moció del Grup Municipal del PSC de suport a la  moció del Parlament de 
Catalunya sobre la situació de les persones desocup ades i el tancament 
d’empreses 
 
El Sr. Presseguer  explica que malauradament els fonaments de la moció han 
resultat, hores d’ara, especialment moderats. Ahir es van fer públiques les dades 
sobre l’atur de l’EPA i es va tornar a posar en evidència l’estat de la situació (explica 
les xifres). Lleida és la quarta província d’Espanya amb menys atur, tot i que hem 
passat del 3,68% l’any 2007 fins al 16,59% actual.; cal recordar d’on venim. 
Qualifica les dades d’esgarrifoses. Creu que cal que el Ple s’afegeixi a una moció 
votada al Parlament de Catalunya sobre la situació de les persones desocupades i 
el tancament d’empreses. Aquesta moció diu coses molt sensates. Destaca la 
necessitat de negociar amb el Govern central perquè revisi les dotacions 
econòmiques adreçades a polítiques actives d’ocupació, petició que també ha fet la 
Comissió Europea. No podem deixar caure programes com el PREPARA. Cal 
garantir que el SOC continuï donant servei de qualitat a les persones aturades. 
Tenim un interès especial en reivindicar la continuació dels plans d’ocupació, que 
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en els exercicis passats va suposar contractar més de 1.500 persones a la ciutat 
(portem dos anys i mig sense cap convocatòria de pla d’ocupació). No pot ser que 
la Paeria hagi  d’impulsar i finançar plans com  l’Ocupa’t. Cal treballar per la igualtat 
real de l’ocupació, amb un treball fet en condicions de dignitat (critica la gran 
quantitat de joves que treballen a Alemanya i que cobren 400 euros al mes). Critica 
també que la setmana passada s’hagués posat fi al pagament de la renda 
d’emancipació per als joves. Cal garantir també l’ocupació per a les persones amb 
dificultats especials; els centres especials de treball hauran de tancar si les coses 
continuen com fins ara. És necessari un pla d’ocupació juvenil i que tots els 
expedients de regulació d’ocupació puguin ser resolts amb algun tipus de solució 
per salvar llocs de treball. El motiu de la proposta que han presentat al Ple és donar 
una major difusió a aquesta moció del Parlament de Catalunya que qualifica 
d’excel·lent. Cal tornar a dir prou, que no pot ser que el Govern no pugui atendre  
les polítiques d’ocupació i que l’Estat només estigui pendent de l’opinió de 
Brussel·les. Tenim més de 900.000 aturats a Catalunya i més de 6 milions a 
Espanya. Hem d’atacar directament aquest problema i no podem  renunciar a 
l’obligació d’adoptar totes les mesures que calguin.  Demana el suport a la moció. 
 
El Sr. Puy  qualifica de fet curiós que sigui el grup socialista qui hagi presentat 
aquesta moció, ja que va ser ell qui va liderar el govern tripartit a la Generalitat i que 
considera que va ser, en gran part, el culpable de la situació en  què avui ens 
trobem. Diu que el Partit socialista, quan governava, era l’únic que negava 
l’existència d’una crisi evident i continuava aplicant polítiques que empitjoraven la 
situació. Considera que alguns punts de la moció són positius, tot i que tenen 
disconformitats evidents amb altres. La discrepància se centra en els punts en què 
es demana més i més al Govern central. Diu que el Govern de l’Estat desenvolupa 
polítiques actives per generar ocupació, malgrat que les competències en aquesta 
matèria les té la Generalitat. El Govern de Catalunya es queixa de la manca de 
fons, tot i que té diners per allò que l’interessa  (esmenta com a exemples els 
increments d’ajuts per al català, les subvencions per a la promoció de les sardanes, 
etc.). Creu que cal destinar els recursos per generar ocupació i no per a altres 
qüestions no prioritàries de polítiques identitàries. Estan a favor de la necessitat 
d’impulsar polítiques d’ocupació d’acord amb el món local i amb els agents socials. 
També estan d’acord a presentar un programa d’objectius de la inspecció de treball 
per garantir els drets laborals i lluitar contra l’economia submergida. Donen també 
suport a la destinació de recursos per a la mediació. Davant la diferència d’opinió 
del seu grup amb els diversos punts de la moció, s’abstindran de votar-la.  
 
El Sr. alcalde  diu que la moció que ha defensat el Sr. Presseguer també és política 
identitària; la identitat d’aquest país també inclou la qualitat de vida tradicional del 
poble de Catalunya. L’avenç i la industrialització també són política identitària.  
 
El Sr. Zaballos  anuncia que el seu grup donarà suport a la moció. Diu que en el Ple 
s’ha sentit massa vegades que calia recordar que estem en un òrgan de la Paeria i 
no en un dels parlaments (de Catalunya o de Madrid); per això intentarà enfocar la 
seva intervenció des del punt de vista local. Qualifica de tràgiques les dades de 
l’atur. Recorda les promeses que es van fer els anys passats amb relació a frenar 
l’atur i no arribar als 4 milions (primer) i als 5 o 6 milions (després). A Lleida tenim 
prop de 13.000 persones aturades. Cal donar solucions a aquest col·lectiu de 
manera immediata, en la mesura de les nostres possibilitats i al més ràpid possible. 
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Amb aquest objectiu emplaça l’equip de govern a posar-nos a treballar ara mateix 
per elaborar una moció conjunta, per al proper plenari, en la qual proposem un 
seguit de mesures per atendre (a l’àmbit municipal) els problemes de l’atur i els 
continguts de la moció del Parlament. Hem de cercar solucions assumibles des del 
nostre àmbit competencial, intentant trobar l’ajut i el suport de les altres 
administracions. Creu que estem en una situació d’emergència social en la qual cal 
posar diàleg, negociació, mà estesa i esforç constant per trobar solucions. Hem 
d’intentar pal·liar (encara que sigui parcialment) aquest drama social.  
 
El Sr. alcalde  està d’acord amb el discurs del Sr. Zaballos. Considera que en la 
part de les nostres competències hi ha d’haver, sens dubte, un pla local sobre 
aquesta matèria.  
 
El Sr. Presseguer  agraeix el suport del Grup de CiU a la moció i l’oferiment que 
han fet. També agraeix l’abstenció del Grup del PP. Demana que el Grup del PP se 
sumi a la política de mà estesa i col·laboració que ha proposat el Grup de CiU. Creu 
que davant el drama que vivim en aquest moment és realista demanar les 
actuacions que conté la moció del Parlament.  
 
El Sr. Puy  considera que avui en dia és molt més prioritari pagar les farmàcies o les 
residències de la gent gran que subvencionar la promoció de les sardanes o  fer 
concursos de gossos d’atura. 
 
El Sr. Zaballos  considera que és especialment contradictori que el portaveu del PP 
critiqui el suport a les sardanes o els gossos d’atura quan el seu govern destina 
esforços per la declaració de les curses de braus com “fiesta nacional”, intentat 
imposar-la a tot arreu. Agraeix la resposta del Sr. alcalde, que accepta la 
col·laboració i s’ofereix a treballar quan sigui necessari i amb la intensitat que 
calgui.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU i 6 abstencions del Grup del 
PP.  
 
 
60. Moció del Grup Municipal del PSC sobre la refor ma urgent de la renda 
mínima d’inserció i de suport a la iniciativa legis lativa popular (ILP) de renda 
garantida de ciutadania 
 
El Sr. Presseguer  explica les darreres reformes que s’han fet en relació amb la 
renda mínima d’inserció (que prové de l’antic PIRMI) que fan que en aquests 
moments no funcioni. Tenim famílies que han sortit del sistema, però que continuen 
vivint a la nostra ciutat i demanen que ens preocupem per ells. Destaca la important 
feina que fan les entitats del tercer sector. És urgent que hi hagi una reforma a fons 
relativa a quins han de ser els beneficiaris de la renda mínima d’inserció. L’objectiu 
de reinserció laboral cada vegada és més difícil. L’article 24.3 de l’Estatut 
d’autonomia de Catalunya preveu que cal garantir una renda per assegurar una 
vida digna a les persones. Explica la ILP que ha estat admesa per la Mesa del 
Parlament i que caldrà tramitar. Es proposa posar-nos a disposició dels promotors 
d’aquesta ILP per facilitar-los el camí en allò que sigui necessari. Cal un debat a 
fons sobre el tema i plantejar un seguit de mesures adreçades a les persones que 
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no tenen res i han estat expulsats del sistema (de les prestacions laborals, de renda 
mínima, etc.). Aquestes persones ara només compten amb el suport familiar, les 
entitats del tercer sector i les administracions locals. És una moció de justícia social 
per a la qual demana el vot favorable dels grups.  
 
El Sr. Puy  diu que el Grup del PP podria estar d’acord en el punt primer de la 
moció, especialment perquè, fruit del pacte pressupostari de CiU amb el PP, es va 
acordar que abans de final de 2012 s’aprovaria una nova llei de la renda d’inserció; 
una llei que fos justa, solidària, sense fraus i encaminada a la inserció social i 
laboral. Ara les prioritats del Govern català són les polítiques identitàries. Per 
aquest motiu va incomplir les seves promeses i va convocar noves eleccions i ara el 
nou Govern està molt lluny d’adoptar mesures per resoldre els problemes 
econòmics i socials de la ciutadania. Diu que els anteriors governs tripartits van 
tenir una responsabilitat greu en la crisi econòmica; van gastar indiscriminadament, 
sense prioritzar. Creu que és una gran irresponsabilitat demanar que es reguli una 
prestació per a la qual no hi ha disponibilitat pressupostària; resulta inviable i crea 
falses expectatives. A més a més, tota prestació econòmica ha de tenir un termini 
màxim de percepció; en cas contrari podria provocar una relaxació dels beneficiaris 
en la recerca de feina i donar lloc a frau i picaresca. Per tots aquests motius el Grup 
del PP s’abstindrà de votar.   
 
La Sra. Torrent  diu que el Ple d’avui és força trist, ja que  tractem temes 
directament  relacionats amb les altes taxes d’atur, el maltractament a la gent gran, 
una taxa de pobresa insostenible, etc. No aportem solucions i ens critiquem els uns 
als altres. La lluita contra la pobresa i l’exclusió social és i ha estat una prioritat. Cal 
reconèixer que no hem fet les coses prou bé. Els sistema no ha ajudat gaire a 
respondre a aquests problemes. Per aquest motiu, cal acords i consensos que 
permetin dissenyar mesures excepcionals i actuacions estratègiques eficients. Més 
enllà de la urgència de la reforma d’una llei, cal treballar amb mesures més 
concretes i immediates. Cal repensar nous mecanismes que permetin superar les 
mancances de la renda mínima d’inserció. La Generalitat treballa en l’elaboració 
d’una nova llei, amb l’objectiu de la inserció laboral, mitjançant l’aplicació de 
polítiques actives i garanteix durant el procés una prestació econòmica digna. Cal 
que les persones beneficiàries assoleixin la plena autonomia social, personal i 
laboral. El debat que avui tenim al Ple ja es va produir ahir al Parlament de 
Catalunya i es va aprovar una moció d’ERC sobre política d’inclusió social i 
eradicació de la pobresa. Valora els esforços que fa la Paeria en aquesta matèria. 
Les diferents administracions posen el que poden. Cal fer un treball conjunt i, al 
mateix temps, des de l’Ajuntament plantejar mesures immediates i properes. En les 
qüestions que inclou la moció, l’Ajuntament no té competències per resoldre i 
atendre els problemes que ens planteja el dia a dia. Però, creu que es podria 
intensificar la tasca de cooperació entre la Regidoria de Serveis a les Persones i el 
Departament de Benestar i Família de la Generalitat. El seu grup s’abstindrà de 
votar els punts números 1 i 3; explica que no es pot garantir que la RMI sigui un dret 
subjectiu si no es disposa de dotació pressupostària; no podem generar falses 
expectatives als ciutadans. L’abstenció sobre el punt 3 es fonamenta en què els 
ajuntaments no han de ser els promotors de les ILP, ja que es tracta d’iniciatives 
populars sobre les quals les administracions haurien de quedar al marge.  Votaran a 
favor dels punts 2 i 4.  
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El Sr. Presseguer  agraeix el suport parcial dels grups, tot i que creu que la moció 
és un conjunt unitari. Diu al Sr. Puy que en alguns casos cal primer adoptar 
mesures polítiques i després cercar els recursos necessaris per finançar-les. En cas 
contrari no farem res. Cal ser ambiciós; tenir idees i principis. Creu que la renda 
mínima és un dret subjectiu que no pot dependre d’un capítol pressupostari. Per 
això, la moció és un conjunt. Considera que el discurs de CiU i del PP és molt 
similar en aquesta qüestió (la relacionada amb la consideració de dret subjectiu). 
Agraeix les paraules de la Sra. Torrent quan proposa i defensa el treball conjunt 
entre Ajuntament i Generalitat.  
 
El Sr. Puy  diu que molts cops s’ha fet referència  que no es fa res per lluitar contra 
l’atur; creu que pot ser cert en relació amb la Generalitat, però des del Govern 
central sí que creu que s’estan fent coses. S’han aprovat aquest any més de 300 
mesures per combatre l’atur; més de 100 mesures adreçades als joves i moltes 
altres per als emprenedors, empresaris, etc. Diu que els socialistes només van fer 
un Pla (el denominat Plan Zapatero) i quan van veure que no s’havia creat cap lloc 
de treball en van fer un altre. 
 
La Sra. Torrent  diu que es mostra sorpresa per les paraules del Sr. Puy. La 
Generalitat pren mesures des de fa temps i treballa de ferm. Hi ha un bon nombre 
d’ajuts que estan en actiu hores d’ara. Diu que si no es donés l’escanyament 
financer que fa el Govern central,  potser tindríem les coses molt més fàcils.  
 
El Sr. Presseguer  demana al Sr. Puy que li expliqui quines són aquestes mesures  
tan importants. Al quart trimestre de l’any 2011 teníem un 22,85% d’atur i ara estem 
al 27,16%. El Sr. Rajoy va manifestar que quan governés baixaria l’atur; pregunta, 
doncs, qui fa les coses malament. 
 
El Sr. Puy , per al·lusions, diu que quan els socialistes van entrar al govern central 
l’any 2004 la tendència econòmica era de creixement i després, aquest increment,  
es va anar parant. Quan el PP va entrar al govern central la tendència era de 
creació d’atur i diu que ara s’està invertint. Diu que ja es valorarà aquesta qüestió  
al final de la legislatura.  
El resultat de la votació està reflectit en la part disposava de l’acta.  
 
(Abans de la votació d’aquesta moció la regidora Sra. Obis es va haver d’absentar 
de la sessió).  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
  
El Sr. Padilla  explica que en la darrera conferència que va donar el Sr. alcalde, va 
anunciar la titulació de grau superior per al Conservatori de Lleida. La Direcció del 
Conservatori va anunciar al professorat que la Generalitat estava d’acord amb 
aquesta titulació. Pregunta quin calendari d’implantació hi ha i quines gestions s’han 
fet sobre aquesta matèria. 
El Sr. alcalde diu que la Direcció del Conservatori  fa l’expedient administratiu amb 
la col·laboració directa de la Generalitat. Explica que ha parlat d’aquesta titulació 
amb la Inspecció del Departament i amb el delegat territorial d’Ensenyament. La 
Regidoria  fa els estudis adients; ara estan implementat l’estudi de mercat. L’espai 
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per impartir aquests estudis no és cap problema, perquè en l’actual equipament es 
pot atendre l’activitat atès que les classes del conservatori superior serien al matí i 
l’escola de musica i el conservatori professional tenen classes a la tarda. També 
complim el requisit de disposar d’un auditori de música. Tenim raonablement ben 
coberta la dotació de personal per poder impartir el primer curs, tot i que caldrà 
algun reforç. L’expedient es presentarà abans de final de curs. No sabem si podrà 
estar aprovat per al curs que s’iniciarà enguany o serà per al curs vinent.  Això 
també passa amb els  estudis d’arts escèniques corresponents a la titulació oficial 
(com a cicle professional). L’Aula Municipal de Teatre de Lleida fa l’expedient 
conjuntament amb l’Institut del Teatre de Barcelona. Mancarà saber si la Generalitat 
pot aprovar la implantació de nous títols de formació professional en el marc de la 
nova normativa educativa general. També podem garantir que complim amb els 
requisits necessaris per poder prestar aquesta nova titulació (professorat, teatre, 
espai, etc.).  
 
El Sr. alcalde, abans d’acabar la sessió, vol fer constar en acta el sentir de tots els 
membres de la corporació, manifestant el condol per la mort del Sr. Juan Manuel 
Nadal Gaya, prohom lleidatà, molt vinculat a l’acció municipal, especialment  a la 
Fira de Lleida.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


